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CONSELL DE BARRI DEL FORT PIENC - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I 
ACORDS 
 
 
15 de desembre de 2021   18:30 h 
 
Lloc: Edifici Transformadors. Sala d'actes. Sessió semi presencial 
 
 
Assistents 
 
President:  Pau Gonzàlez Val. Regidor del Districte de l'Eixample. 
 
Comissió de Seguiment: 
 
(Vacant) Vicepresidència 
 
Conseller/es: 
Pau Campderros Alonso Conseller. GM BeComú 
Pol Serrano Pueyo Conseller. GM Junts 
Pedro Juan Sánchez Murillo Conseller. GM C's 
Daniel Viadé Andavert Conseller. GM ERC 
Isabel Pallejà Milà Consellera del barri. GM PSC 
 
Entitats membres de la CdS que han assistit: 
 
Associació de Veïns i Veïnes Fort Pienc 
Associació de venedors del Mercat de Fort Pienc 
Eix Fort Pienc 
Units per avançar 
 
Persones membres de la CdS no representants d’entitats que han assistit: 
 
No 
 
Assistents: 
 
Ciutadanes i ciutadans: 13 
Altres (consellers, tècnics i ponents) : 15 
Visualitzacions streaming en directe : No disponible 
 
Representants de les següents entitats 
 
No. 
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Tècnics municipals i ponents 
 
Agent 72804 GUB UT02 
Agent 76421 GUB UT02 
Sergent 25450 GUB UT02 
Joaquim Pascual Sangrà Direcció de Serveis de Coordinació de Projectes 
Fidel González Pérez Tècnic de Democràcia Activa i Descentralització 
Teresa Gómez Núñez Coordinadora Territorial. DSPiT. Dte. Eixample. 

Secretària accidental del Consell de barri 
 
A banda s'ha comptat amb dos professionals de l'empresa Fundació Ferrer i Guàrdia 
per a la dinamització de la sessió.  
 
Ordre del dia 
 
1. Informe de govern. 
2. Estat del projecte del nou CAP del Fort Pienc. 
3. Problemàtiques en la gestió dels espais urbans. 
4. Torn obert de paraules. 
 
La sessió s’inicia pel Regidor del Districte de l’Eixample, Pau González Val, donant la 
benvinguda als assistents i presentant els components de la mesa. D'una banda la 
consellera de Barri del Fort Pienc, Isabel Pallejà Milà, i d'una altra Joaquim Pascual 
Sangrà, de la Direcció de Serveis de Coordinació de Projectes, que actuarà com a 
ponent. També presenta l’ordre del dia. 
  
1. Informe de govern 
 
Intervé la consellera. En primer lloc demana als tècnics que expliquin els mecanismes 
previstos pel desenvolupament de la sessió. 
 
Es recorda que la sessió serà gravada i penjada a "decidim.barcelona". 
 
Entre les actuacions realitzades pel Districte des de la darrera sessió destaca: 
 
 Obres d'adequació realitzades a la plaça Fort Pienc: cal·listènia, tancament del 

mercat, ... 
 Instal·lació d'un mòdul prefabricat al CEM Fort Pienc (Pont de Marina) amb 

funcions d'espai de trobada i de reunió de les entitats usuàries de 
l'equipament. 

 Nous carrils bici. 
 Inici de les obres de l'àrea d'esbarjo de gossos. 
 Inauguració dels túnels de Glòries en sentit sortida. 
 Modificació definitiva del trajecte del bus 54. 
 Pla pilot de recollida de residus. Assaig de les condicions de la nova contracta 

en zones de la Dreta de l'Eixample i el Fort Pienc. 
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A banda, la consellera reivindica que es plantegi en l'àmbit corresponent la necessitat 
d'arranjament i dignificació de la plaça de les Arts i entorn del Teatre Nacional de 
Catalunya. 
 
També expressa agraïments a la biblioteca Fort Pienc, al centre cívic Ateneu Fort Pienc, 
als equipaments i serveis ubicats a l'edifici Transformadors i a l'AVV Fort Pienc per la 
tasca que realitzen. 
 
A continuació cedeix la paraula a la Sra. Esther Burgos Fernández, de l'Eix Fort Pienc 
per tal que expliqui les activitats previstes per la propera campanya de Nadal. 
 
El regidor afegeix als assoliments destacats l'inici de curs del nou Institut Angeleta 
Ferrer. De moment en funcionament al recinte de l'Escola Industrial però que 
s'instal·larà definitivament al barri un cop s'acabin les obres. En destaca el bon 
projecte educatiu. 
 
2. Estat del projecte del nou CAP del Fort Pienc 
 
La consellera dona la paraula al Sr. Joaquim Pascual Sangrà. 
 
Per la consecució del CAP intervenen diversos operadors municipals i de la Generalitat. 
En el moment actual hi ha una part de sol alliberat i una altra, també de propietat 
municipal, ocupada per una nau industrial. L'enderroc d'aquesta ja està adjudicat. 
S'estima que es pugui executar des de maig de 2022, un cop els treballs d'una altra 
part de terreny privat s'hagin acabat, i amb final màxim a final de l'estiu. 
També està projectada la intervenció que afecta l'accés al Bingo Billares. Els acords 
necessaris per fer-la es tancarien al gener i a continuació es procedirà a la licitació 
d'aquest altre enderroc. També s'espera tenir-ho finalitzat a l'acabament de l'estiu 
com a màxim. 
El projecte constructiu és de CAP i habitatges. S'espera tenir finalitzada la selecció 
d'equip d'arquitectura a l'abril de 2022. S'espera poder començar a construir a finals 
de 2023. En tot cas caldrà anar actualitzant totes aquestes estimacions de calendari. 
 
Preguntes: 
 

• Sr. Jordi Casanovas (AVV Fort Pienc): En reunió amb els equips de salut 
que han d'anar a parar al nou CAP. Temen que alguns dels serveis que 
hauria de contenir disposin de poca superfície. L'AVV creu que en la fase 
actual encara és possible afegir 300 m2 al nou CAP tot reduint la 
superfície destinada a habitatge. 
  

Resposta: 
 
L'Ajuntament ha posat en les especificacions tots els m2 que se l'hi han demanat. És 
cert que ara és el moment idoni per introduir modificacions i que pot haver-hi un petit 
marge de modificació, però la demanda ha de venir a través de qui ha fet l'encàrrec, és 
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a dir el CATSALUT. Ara, es pot recollir aquesta reflexió i avançar-la a l'IMHAB però cal 
que els arribi la demanda per la via adequada. És important que els equips mèdics 
elevin les seves propostes a través dels seus canals. Un cop iniciada la fase de redacció 
del projecte serà més difícil canviar res.  
 
3. Problemàtiques en la gestió dels espais urbans 
 
El regidor i la consellera donen pas als tècnics de la Fundació Ferrer i Guàrdia que 
dinamitzaran aquest punt. 
 
L'objectiu és realitzar un debat sobre els usos de l'espai públic al barri, centrant 
l'atenció en els punts de conflicte, especialment pel que fa a mobilitat i activitat 
comercial. Es treballarà en petits grups, ubicant en un mapa els possibles punts 
conflictius i consensuant-los després entre les persones assistents. 
 
Es detalla la metodologia del debat i s'inicia. Es produeixen les següents aportacions 
com a punts de conflicte en l’ús de l’espai públic: 
 

Referent a l’activitat comercial: 
 
 Poca consciència de l’espai públic: negocis que ocupen el carrer (Sicília/Consell 

de Cent). 
 Supermercats fantasma: les motos es desplacen i aparquen a les voreres. 
 Excés de terrasses de bar al tram comprès entre Ribes i Sardenya. Problemàtica 

per com estan distribuïdes, cada una de forma diferent. 
 Elevat nombre de persones sense llar a diversos punts del barri. 
 Moltes terrasses de bar sense permís o amb moltes taules i cadires a l’exterior. 
 Elements de les terrasses dels bars que afecten la mobilitat de les persones. 

 
Referent a la mobilitat: 
 
 Problemàtica amb el carril bici del carrer Marina al pas per avinguda Diagonal. 

Les bicicletes i patinets travessen pel pas de vianants causant incompatibilitat 
dels usos de l’espai amb les persones que travessen a peu. 

 Carrer de Marina, bicicletes que es desplacen per la vorera dificulten el pas dels 
vianants. 

 Problemes de mobilitat i de salubritat a l’espai públic a la cantonada d’Ausiàs 
Marc amb Nàpols. Hi ha una moto abandonada a la vorera des de fa setmanes 
que no ha estat retirada, també hi ha persones sense llar dormint-hi. 

 Problemàtica amb el carril bici que comparteix plataforma amb les persones 
vianants a la zona dels carrers Ribes, Sardenya i Nàpols.  

 Hi ha places reservades per bombers al mig de la calçada i d’altres que s’han 
ubicat a places que abans eren d’aparcament. 

 Al carrer de Ribes les bicicletes i els patinets es desplacen per sobre la vorera 
dificultant el desplaçament dels vianants. 

 Al carrer de Ribes les bicicletes aparquen sobre la vorera. 
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 Revisar parades de la línia 54 del bus. Inici i final de la línia en parades 
diferents, fet que obliga que els usuaris que van a l'ambulatori hagin de pagar 
dues vegades.  

 
Priorització  dels punts de conflicte referents a la mobilitat i a l’activitat comercial 
al barri: 
 
 Problemàtica d’excés de taules a les terrasses de bar del passeig Sant Joan i 

dels carrers d’Alí Bei, de Casp i d’Ausiàs Marc que dificulten el pas de les 
persones. 

 Problemàtica per l’elevat nombre de persones sense llar al barri, especialment 
als carrers d’Ausiàs Marc i de Nàpols. 

 Problemàtica en la compatibilitat d’usos del carril bici i dels vianants a la cruïlla 
del carrer de Marina amb l’avinguda Diagonal.  

 
S'inclou un mapa dels punts de conflicte al final d'aquest resum. 

 
Hi ha hagut algunes intervencions que no es recullen en el resum del debat perquè 
escapen de les temàtiques plantejades: Incendi amb víctimes a pl. Tetuan, 
malbaratament elèctric a l'Institut Fort Pius (llums que no s'apaguen). 
 
El regidor comenta algun dels temes sorgits que ja s'estan treballant actualment: 
millora i baixada de carrils i circulació de bicicletes i patinets a la calçada, bicicletes de 
lloguer, terrasses (l'excepció en pandèmia, els abusos dels restauradors, inspecció, 
etc.); persones sense llar, els serveis necessaris i les casuístiques d'aquesta atenció, 
mal ús de l'espai públic per part d'alguns "nous comerços" (súpers fantasma, etc.), i la 
problemàtica de gossos i el xoc amb altres usos de l'espai públic. 
 
Es mirarà el tema de places de bombers. També es mirarà la situació en la cruïlla 
concreta que s'ha esmentat. Es veuran les disfuncions pel que fa al bus 54. 
 
4. Torn obert de paraules 
 

Preguntes/Comentaris Respostes 
 
Sr. Jordi Casanovas 
(AVV Fort Pienc): 
 
 Lamenta que la baixada del carril bici 

a calçada en l'àmbit de la Gran Via 
suposi la pèrdua de places 
d'aparcament d'àrea verda pel veïnat 
entre Roger de Flor i Padilla. 
Estan d'acord amb la mesura però no 
amb que es perdin places 
d'aparcament. En aquest espai hi 195 

 
Regidor: 
 

 
 Es mirarà la possibilitat de fer els 

canvis demanats a Sicília i Nàpols. 
Cal conjugar diferents usos. La 
prioritat és el vianant, seguit per la 
mobilitat sostenible. Cal fer baixar les 
bicicletes a calçada i aquest moviment 
generarà a la Gran Via un ús de l'espai 
amb més beneficiaris que els que fins 
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edificis que no tenen pàrquing i 57 
que si. No hi ha altra alternativa que 
les places al carrer. S'han perdut 
també establiments que es dedicaven 
a aparcament. Això se suma a 
retallades anteriors. 
Es demana que es transformin 28 
places d'àrea blava que estan a Sicília 
per sota de Gran Via. També es 
demana que es faci desaparèixer una 
zona d'estacionament reservada a 
autocars de la casa Sagalés davant la 
parròquia de Sant Oleguer i que es 
transformi també en àrea verda. 

 

ara hi han pogut aparcar. 
 

 
Finalment, el regidor i la consellera acomiaden la sessió tot agraint la participació i 
desitjant Bones Festes. 
 
 
 
 
 
Barcelona, 8 de febrer de 2022 
 
 
 
 
La secretària accidental del Consell de 
barri del Fort Pienc 
 
Sra. Teresa Gómez Núñez 
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Annex. Mapa dels punts de conflicte. 
 
Blau: punts de conflicte referents a l’activitat comercial. 
Groc: punts de conflicte referents a la mobilitat. 
 

 


